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UNIVERSITETET I BERGEN  
Universitetets utdanningsutvalg  

 
 

Protokoll fra møte i Utdanningsutvalget – Møte 5, 2022 

Tidspunkt: 1.september kl. 09:00 – 12:00 

Møtested: Kollegierommet, Museplass 1  

Meldinger om forfall: Det var kommet melding om forfall fra observatør Maria-Carme 
Torras-Calvo og vara Karin Rydving er kalt inn. Svein Ivar Angell har meldt forfall og sette-
vara Heming Helland Gujord er kalt inn. 

Tilstede:  

Prorektor: Pinar Heggernes 

Pro- og visedekaner for utdanning: Heming Helland Gujord (HF); Marit Øilo (MED); Yael 
Harlap (PSY); Sigrunn Eliassen (MN), Kristine Jørgensen (SV), Åsil Bøthun (KMD) og 
Halvard Haukeland Fredriksen (JUS) 

Observatør: Vara Karin Rydving (UB)  

Studentrepresentanter: Oscar dos Santos Kvalsvik, Jenny Nordaune og Lars Henrik Rytter 
Øberg  

Fra administrasjonen: Christen Soleim, Peter Woldseth og Sol Sneltvedt 

Dagsorden:  

I Innkalling og dagsorden ble godkjent  
II Protokoll ble godkjent fra møte nr.4 (merknadsfrist var 9.juli) 
III Diverse tilbakemeldinger fra utvalgsleder  

• Velkommen til nye studentrepresentanter: 
− Oscar dos Santos Kvalsvik (gjenvalgt) 
− Jenny Nordaune  
− Lars Henrik Rytter Øberg 
• Arbeidet med høringssvar fra UiB til den nye UH-loven, presentasjon ved utvalgsleder   
• Oppsummering fra utdanningsutvalgets seminar i juni 

o Det kom ønske fra studentene om å unngå eksamensperioden i planlegging 
av tidspunkt for UU-seminaret. Dette ble støttet av utvalgets andre medlem-
mer i og med at mai og juni er travle perioder.  

• Saker til eventuelt: Det ble meldt inn to saker til eventuelt, se under. 
 

Sak 34/22 Studiestartuken/ velkomstuken 
Etter to år, der pandemien har preget studiestarten, er vi i år tilbake til en mer normal studie-
start med fysiske aktiviteter, velkomstseremoni, fadderaktiviteter, faddervaktordning, mottak 



2 
 

ved fakultetene osv. I planleggingen av årets velkomstuke har UiB hatt en tettere dialog med 
Bergen kommune og politiet enn tidligere.  

Mottaket av de nye studentene har høy prioritet, det blir jobbet kontinuerlig med å videreut-
vikle dette, og studiestart har vært et tema i møter i Læringsmiljøutvalget, Utdanningsutvalget 
og Universitetsstyret årlig. I saken om velkomstuken i UU-møte 15. juni, ble det presentert et 
utkast til rapport fra arbeidsgruppen for studiestart som Utdanningsutvalget opprettet i sak 
32/22.   
Utdanningsutvalget drøftet saken.  

• Det er stor enighet om at velkomstuken 2022 har vært svært vellykket og forløp bedre 
enn tidligere år. Beboere i sentrum har gitt gode tilbakemeldinger. 

• Eksterne, kommersielle aktører deler ut goodiebags med reklame om kjøp og salg av 
blant annet notater og eksamensbesvarelser. Disse har ikke søkt tillatelse til å ope-
rere på campus. Bortvisning vil i fremtiden håndteres strengere. 

• Velkomstsermonien flyttes til kl.10:00 mandag i uke 33 i 2023. 
Det kom positive tilbakemeldinger om UiB-treet samtidig som det ble pekt på at tjenesten fo-
reløpig ikke er tilgjengelig for de som ikke deltar i samordnet opptak. Dette er under utvikling 
og utvalget vil få en grundig orientering om UiB-treet i neste utvalgsmøte. 
Utdanningsutvalget tok saken til orientering. 
  
Sak 35/22 Gjennomgang av studentrekrutteringen 
UiB innledet en omfattende satsing på studentrekruttering i 2020. Blant annet inngikk UiB en 
rammeavtale med reklamebyrået Try. Sammen med Try laget UiB kommunikasjonskonsep-
tet «Verden trenger tankene dine», og bygget kampanjen på dette. Målet var å øke ekspone-
ringen av UiB, slik at flere mulige studenter kunne velge UiB som institusjon for høyere ut-
danning. 

Utdanningsutvalget drøftet saken.  

• Under årets kampanje var det eksempler på markedsføringstiltak som ikke var godt 
nok forankret i fagmiljøene. Dette bør unngås i fremtiden. 

• Kilden til et godt omdømme er først og fremst vår forskning, undervisning og formid-
ling. 

UiBs sentrale rekrutteringskampanjer kan ikke favne de forskjellige fakultetenes egne rekrut-
teringsarenaer: Kontakt kommunikasjonsavdelingen ved behov for støtte til fakultære rekrut-
teringstiltak.  
 

Sak 36/22 Studieplasser for flyktninger 
UiB ble tildelt 125 studieplasser for flyktninger høsten 2022. Det ble tilrettelagt for opptak til 
følgende studier: 

- Kurs i norsk språk og kultur (15 eller 30 ECTS) 
- Kurs i engelsk for akademisk formål 
- Enkeltstående, engelskspråklige emner på bachelornivå 

- Engelskspråklige masterprogram 
Opptaket åpnet like før sommerferien, med løpende opptak og søknadsfrist i begynnelsen av 
august. I tillegg utvidet man fristen for opptak til engelskspråklige masterprogram ved UiB og 
til noen av bachelorprogrammene. Utover dette ble det allerede våren 2022 tilrettelagt for 
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språkkurs i norsk og engelsk. Kursene gikk gjennom sommeren og 64 søkere takket ja til å 
delta på ett eller to av kursene.  Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• Kampanjen ble rettet mot alle flyktninger: MA-tilbudet ble lyst ut internasjonalt og førte 
til mange søknader fra studenter på flukt, men ikke alle kunne få tilbud om studie-
plass, grunnet manglende status som flyktninger etter utlendingsloven. 

• På spørsmål om antall flyktninger i forhold til 125 studieplasser i finansieringskategori 
D, ble det forklart at antall plasser representerer summen (i underkant av 6 millioner) 
av bevilgningen fra KD fremfor antall studenter som kan tas opp. Mange tar enkelt-
emner og ikke alle tas opp til studier i kategori D. Det legges til grunn at summen UiB 
er tildelt vil dekke de kostnadene fagmiljøene har for å gi flyktningene de studietilbud 
disse er tatt opp på, i tillegg til å ta imot dem på en god måte som sikrer inkludering 
og integrering sosialt og faglig. 

Norsk- og engelskkurs finansieres direkte av tildelingen fra KD. Ressurser til fakultetene 
fordeles mellom fakultetene i henhold til det antallet flyktninger fakultetet har gitt studietilbud 
til og omfanget av tilbudet.  
 
Sak 37/22 Bruk av saleksamen ved fakultetene 
SAK 37/22 gir en oversikt over antall fysiske eksamensplasser fakultetene har meldt inn som 
behov i eksamensplanleggingen. Tallene viser en økning i antall bestilte plasser fra 2019 til 
2022 på ca 20%. Dette tilsvarer ca 5000 flere kandidater. Økningen ligger i perioden novem-
ber-desember. Dette resulterer i et press på planleggingen og tre lørdager er planlagt i eksa-
mensavviklingen. 

 
Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• UiB har fått en betydelig økning i antall studenter i perioden og økning i antall studen-
ter fører til økning i antall kandidater som skal ha saleksamen. 

• Dette reflekterer ikke nødvendigvis en økning i bruken av saleksamen som vurde-
ringsform. 

• Eksamen på lørdager bør unngås i fremtiden, i den grad det er mulig. 
• Eksamener kan gjerne starte kl 08:00 for å lette presset på planleggingen. 
• Drøfting av vurderingsformer foregår på fakultetene og var et av tre tema ved UUs 

vårseminar 15.juni 2022. 
• Det er faglig-pedagogiske vurderinger som avgjør valg av vurderingsform i emnene.  
• Administrasjonen legger til rette for de vurderingsformene som fagmiljøene bestem-

mer. 

 

Sak 38/22 Evaluering av søknadsrunden 2022 og presentasjon av muligheter for finan-
siering gjennom Erasmus+ 

Erasmus+ er EUs rammeprogram for utdanning med en ramme på 28,4 milliarder euro fra 
2021-2027. Det er først og fremst kjent som et utvekslingsprogram, men programmet har en 
betydelig andel prosjektmidler for akademisk samarbeid, noe som er lite kjent og har et stort 
uutnyttet potensial i Norge og på UiB. 
Utdanningsutvalget drøftet saken.  

• UiB er blant de sterkeste deltakerene i Erasmus+ Mobilitet og fakultetene er primært 
kjent med student- og ansattemobilitet. Andre områder av Erasmus+ kan synliggjøres 
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bedre innen forskning og utdanningskvalitet. SA er iferd med å sette sammen et 
BOA-team for å støtte og rådgi fagmiljøene i søknadsprosessen.  

• UiB har et godt støtteapparrat rundt søknadsarbeid for eksternfinansierte 
forskningsprosjekter. Det er et potensiale for å styrke støtteapparatet rundt 
søknadsarbeid for eksternfinansierte prosjekter i utdanningskvalitet. Muligheter i 
denne retningen kan bli bedre kjent i fagmiljøene.  

 
Sak 39/22 Uglepris   FORTSATT UNNTATT OFFENTLIGHETEN 
Vedtak: 

Utdanningsutvalget slutter seg til komiteens forslag og vedtar å tildele Ugleprisen for 2022 til 
… 

Saken er unntatt offentligheten til etter utdelingen som skal skje 1.desember 2022.  

Eventuelt  
Det ble meldt inn følgende saker til eventuelt: 

• Fakulteter som har opprettet pedagogiske akademier ønsker fellesarrangement for 
disse. I neste utvalgsmøte presenterer SA/Læringslaben etablering av et forum for ut-
danningsledere.  

• Studentparlamentet etterlyste en sentralt utarbeidet policy med hensyn til opptak av 
forelesninger. En kort diskusjon berørte følgende: 

Bruk av opptak i undervisning må være faglig- pedagogisk fundert, fordi undervis-
ningsformen har et begrenset potensiale for studentaktiv undervisning. Samtidig kan 
videonotat forbedre inkludering av studenter med lærevansker og de som kombinerer 
ulike jobber med studiene. Imidlertid er det viktig å skille mellom inkludering/tilrettele-
gging på den ene siden, og digitale undervisningsformer på den andre. Fakultetene 
strekker seg langt for å tilrettelegge for dem som er forhindret fra å møte frem til un-
dervisning. Opptak av forelesninger må vurderes utfra om og i hvilken grad det har 
verdi for studentenes læring. UiB legger stor vekt på det fysiske universitetsfelleska-
pet og ønsker studenter tilstede på campus og i undervisningslokaler. 

 


